

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 403b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

All Council of Europe governments should carefully study the 2nd Marty report

Statement by Terry Davis, the Secretary General of the Council of Europe

Strasbourg, 08.06.2007 - I have just seen the follow up report investigating allegations of "extraordinary renditions" and secret detentions in Council of Europe member states, which was prepared by Dick Marty and made public today by the Legal Affairs Committee of the Parliamentary Assembly.

It is too early to make any definite judgment on the content, but it is evident that Dick Marty and his team have invested a great deal of effort and that his conclusions are a matter of concern. They should be carefully studied by the governments of all Council of Europe member states.

The report also adds additional weight to the need for Council of Europe governments to take action on the recommendations which I made to them a year ago, and which contain specific proposals on how to prevent such violations of human rights in the future.

Tous les gouvernements du Conseil de l'Europe devraient étudier attentivement le deuxième rapport Marty

Déclaration de Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe

Strasbourg, 08.06.2007 – Je viens de prendre connaissance du rapport de suivi présentant les conclusions de l'enquête sur les allégations de « restitutions extraordinaires » et de détentions secrètes dans des États membres du Conseil de l'Europe, qui a été établi par Dick Marty et rendu public aujourd'hui par la Commission des questions juridiques de l'Assemblée parlementaire.

Il est trop tôt pour se prononcer de manière définitive sur le contenu de ce rapport, mais il est évident que Dick Marty et son équipe ont déployé de gros efforts pour mener à bien cette enquête et que ses conclusions sont préoccupantes. Elles devraient être étudiées attentivement par les gouvernements de tous les États membres du Conseil de l'Europe.

Ce rapport rend encore plus évidente la nécessité pour les gouvernements du Conseil de l'Europe de donner suite aux recommandations que je leur ai adressées l'an dernier et qui contenaient des propositions précises sur les moyens de prévenir de telles violations des droits de l'homme à l'avenir.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.